
波士頓台灣人生物科技協會　章程 
  
第一章        總則 

第一條        本會定名為波士頓台灣人生物科技協會（以下簡稱本會）。 
第二條        本會為非營利社會團體，以服務生物科技領域之人士為主，期能

透過本會與在美國及台灣的學界、產界相互交流，提供對話平台。 
第二章        任務 

第一條        規劃並主辦波士頓台灣人生物科技研討會。 
第二條        規劃學術活動，如演講、讀書會等等，提升會員專業知識。 
第三條        規劃職涯研討會，提供會員相關資訊。 

第三章        會員及幹部 
第一條        會員：凡贊同本會宗旨，從事與生物科技相關人士，即可成為會

員。 
第二條        會員得參加本會舉辦之各項活動。 
第三條        幹部：幹部須積極參與籌辦各式活動，該年度符合幹部資格之會員

，由理事會於波士頓台灣人生物科技研討會前一星期決定。幹部有權利提

出意見、動議於開會時討論。 
第四章        組織及職權 

第一條        本會置會長1~2人、理事會3~6人 
第二條        會長每年於波士頓台灣人生物科技研討會之後兩個月內選舉，採

自願制，凡為當年幹部者，皆可自願。會長連任不得超過2次。 
第三條        會長對外代表本會，並服務於理事會，議決任何與波士頓台灣人

生物科技研討會之相關議題。 
第四條        理事會由當屆與前兩屆會長組成，若理事出缺，該理事會員得推

一人進理事會。當理事成員小於三人時，幹部投票補選。 
第五條        理事會之職權如下： 

一、        議決本會日常事務（波士頓台灣人生物科技研討會

不包含於此內）。 
二、        議決本會與其他組織如何交流。 
三、        審核年度會員代表。 
四、        擬定開會時程。 
五、        議決章程之訂定與變更。 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Rules and Regulations of Boston Taiwanese Biotechnology Association 
 
PART 1 PRELIMINARY 

1.       Name of the society: Boston Taiwanese Biotechnology Association (BTBA). 
2.       BTBA is a non-profit organization dedicated to serving professionals in bio-related 
fields with the goal to promote dialogue among the academia and industry in Taiwan and 
the US. 

 
PART 2 MISSION 

1.       Plan and host Boston Taiwanese Biotechnology Symposium (BTBS). 
2.       Plan and host academic activities to develop members’ professional knowledge 
and abilities, such as seminars and study groups. 
3.       Plan and host career panels to provide members related information. 

 
PART 3 MEMBERSHIP AND THE COMMITTEE 

1.       Members: Any bio-related professionals who agree with the mission of BTBA are 
qualified to be members of BTBA. 
2.       Members can participate all activities held by BTBA. 
3.       Committee: Members who have shown sufficient evidence of their involvement in 
planning and hosting BTBA activities are eligible to be committee of the year. The 
Executive Board of BTBA shall decide on the admittance a week before BTBS. 
4.       Committee members have rights to make suggestions and propose meeting 
agendas.   

 
PART 4 GOVERNING BODY 

1.       The governing body of BTBA consist of Chairs (1~2 people) and Executive Board​
(3~6 people). 
2.       Chairs are elected within two months after BTBS every year. All committee 
members of that year are eligible to volunteer as Chairs. Chairs cannot serve more than 
two consecutive terms. 
3.       Chairs represent BTBA, are served in Executive Board and make decisions in any 
issues related to BTBS. 
4.       Executive Board consists of the chairs of the current year, last year and two years 
ago. If the Executive Board member has to leave BTBA, that member can choose 
his/her predecessor. If Executive Board members are less than 3 people, Committee will 
elect Executive Board members to reach the required number. 
5.       It is the duty of Executive Board to: 

a.      Make decisions on daily tasks (except BTBS) 
b.      Decide how to interact with other societies and associations. 
c.      Verify who are qualified to be committee members 
d.      Create meeting agendas 
e.      Add or modify Rules and Regulations of BTBA. 


